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Udviklingen i børnetallet 
Prognose for de næste år – konsekvenser for vores daginstitutioner. 
Oplæg af Lise Gammelby, Odder Kommune.

Ørting institution: Hvad er fremtidsplanerne her?

Bestyrelsen giver udtryk for at løsningen med Ørting Daginstitution ikke 
har været debatteret grundigt nok i bestyrelsen. 

Konklusion på Lises oplæg er at det er svært at få retvisende tal og go-
de prognoser. 

Hvad skal vi så gøre nu?
- ny befolkningsprognose
- flere data om befolkningssammensætning
- analyse af bygningernes kapacitet og muligheder for at imøde-

komme det fremtidige behov for pladser
- vuggestuebørn i Ørting
- rekrutter flere dagplejer

Er der økonomi afsat? 

FDS’ tilbagemelding bliver grundlag for en sagsfremstilling der skal 
medtages i budgetforhandlingerne for budget 2023. 
Der er sket en prioritering af Gylling og Saksild fordi det ser ud til at det 
er der befolkningstilvæksten er størst. 

Landsbyordningerne
https://landsbyordningerne-
odder.aula.dk/ 

27-01-2022
Sags Id. S2018-3967

Sagsbeh.
Janni Thorstensen
Tlf. 8780 3839
janni.thorstensen@odder.dk 

Dok id. D2022-10644

Side 1/2

https://landsbyordningerne-odder.aula.dk/
https://landsbyordningerne-odder.aula.dk/
mailto:janni.thorstensen@odder.dk


Side 2/2

Opfølgning på det ekstraordinært møde den 20.1.
Fra referatet: 
Fremtidig opmærksomhedspunkter i processen:

 Det nuværende system; hvad gør det ved vores børn og medar-
bejdere (sygemeldinger er dyrt)?

 Hvad kan vi selv ændre nu?
 Der skal tilføjes mere ledelse i både dagtilbud og skole.
 Hvordan skaber vi en bedre fastholdelse og rekruttering.

Alle må meget gerne udarbejde forskellige løsningsforslag til en struktur 
for både skole og dagtilbud til næste møde.

Marie fremlagde en række slides som opsamling på evalueringen. De 
blev tilrettet under mødet. Det blev besluttet at disse skal bruges på 
bestyrelsesmødet i marts hvor udvalgsformanden og direktøren delta-
ger. 

Der blev fremlagt forskellige forslag til organisering. 

Ledelsen fremlagde også en model til organisering af såvel ledelse som 
bestyrelse og SBR. Denne model holder sig samlet set inden for den 
ressource der tildeles til ledelse nu. 

Ledelsens model kunne samle bestyrelsens opbakning. 
Dog er bestyrelsen af den opfattelse af der bør tildeles flere ressourcer 
til ledelse. Ifølge bestyrelsen ville det være optimalt hvis der var en fuld 
leder i hver daginstitution og en viceleder på hver af skolerne. 

Valg til bestyrelsen
I lyset af ovenstående giver det ikke mening at sætte valghandlingen i 
gang før der er en afklaring af ovenstående. 
Janni afklarer med direktionen hvordan vi griber situationen af. 
Ledelsens forslag indebærer at styrelsesvedtægten må ændres. 

Evt. 
Intet. 
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